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Beslutande Johan Abrahamsson (M), ordförande 

Henrik Andersson (M), 1:e vice ordförande 
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Malin Olsson Lundqvist (M), ledamot  
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Anna Söderman, näringslivsutvecklare § 371 
Adam Johansson, planchef § 372 
Eleonor Hultmark, administrativ koordinator 
Rebecka Tropp, kommunsekreterare 
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ANSLAGSBEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatum 2023-10-25 

Anslagsdatum 2023-10-31 Anslaget tas ner 2023-11-22 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Rebecka Tropp  

   

   

   

 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-10-25 

Sida 3 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 370                                                   Dnr 2023/00055 

Uppföljning av intern kontroll kommunstyrelsen tertial 2 2023 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna de genomförda kontrollerna för intern 
kontroll inom kommunstyrelsens verksamheter.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att de kontrollpunkter som inte är kontrollerade och 
som är kontrollerade med avvikelser ska åtgärdas under resterande del av året.  

Bakgrund 

Intern kontroll är en viktig del i verksamhets- och ekonomistyrningen. Enligt 6 kap. 6 
§ kommunallagen (2017:725) ska nämnder se till att den interna kontrollen är 
tillräcklig. Kommunstyrelsen som nämnd ska upprätta en intern kontrollplan för den 
egna verksamheten.  

Kommunstyrelsen antog den 13 mars (§ 32), en intern kontrollplan för år 2023 
grundat på följande risker: 

• Risk att det systematiska arbetsmiljöarbetet inte efterlevs 

• Risk att bostadsbyggandet inte möter behovet 

• Risk för hot mot anställda och politiker 

• Risk för att delegationsordningen inte efterlevs 

• Risk för att god ekonomisk hushållning inte kan uppnås i kommunens nämnder. 

• Risk att kommunen inte följer beslutade kravrutiner avseende kundfakturor. 

• Risk för att attestreglemente ej följs 

• Risk för att kundfakturor ej faktureras 

Vid uppföljningen konstaterades att 7 av 8 uppföljningar har avvikelser eller ej 
genomförts. Uppföljning kring SAM, hot mot politiker och anställda, 
delegationsordningen, kravrutiner och kundfakturor har ej utförts. Kontrollerna som 
bygger på risken kring attestreglemente och god ekonomisk hushållning visar 
avvikelser där åtgärder uppges och arbetas med.  

Kommunstyrelsen har vidare enligt 6 kap. 1 § uppsiktsplikt. Kommunstyrelsen 
inhämtar övriga nämnders uppföljning av sina respektive interna kontrollplaner i 
samband med tertial 2.  Denna uppföljning sker genom att nämndernas uppföljning 
biläggs i detta ärende. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning är gjord ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning är gjord ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning är gjord ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Budget controllerns tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-11 

Rapport ”Uppföljning intern kontroll – tertial 2 2023, kommunstyrelsenämnden”.   

 

Beslutet ska skickas till: 

Kommundirektör Susanne Wirdemo 
Tf ekonomichef, Hans Nyström 
Budgetcontroller, Ida Nilsson 
Kvalitetscontroller   
HR-chef Per Johansson  
Stabschef, Per Garenius 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
Socialchef, Anitta Into 
Utbildningschef, Maria Appelgren   

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-10-25 

Sida 5 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 371                                                   Dnr 2023/00527 

Informationsärende Turistsäsongen 2023 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Efter sommarsäsongen 2023 har information och statistik inhämtats via SCB samt 
genom dialog med näringsidkare och andra informationskällor. Detta har 
sammanställts och summerats för en presentation av utfallet.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-12 

Näringslivsutvecklarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-09 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Näringslivsenheten 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 372                                                   Dnr 2022/00465 

Informationsärende Förslag till fördjupad översiktsplan 
Mariestad 2040 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 november 2022 (§ 317) att ge 

kommundirektören i uppdrag att starta arbetet med att ta fram ett reviderat 

förslag på fördjupad översiktsplan för Mariestads kommun. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 8 februari 2023 (§ 46) att 

godkänna den av planenheten upprättade projektbeskrivningen för fördjupad 

översiktsplan för Mariestad 2040. Kommunstyrelsens arbetsutskott är politisk 

styrgrupp för projektet.  

Planenheten informerar vid sammanträdet om aktuella frågor i projektet samt 

följer upp aktivitets- och tidplan. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ärendet bedöms inte innebära någon påverkan ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ärendet bedöms inte innebära någon påverkan ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet bedöms inte innebära någon påverkan ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Planarkitektens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-24 

Muntlig information och presentation på sammanträdet. 

 

Beslutet skickas till: 
Carolina Svantesson, planarkitekt 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 373                                                   Dnr 2023/00320 

Beslut om samråd Program för bostadsförsörjning  

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunens nämnder samt Mariehus AB och 
VänerEnergi AB tillfälle att yttra sig om det upprättade förslaget till Program för 
bostadsförsörjning. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge angränsande kommunerna Gullspång, Götene, 
Töreboda, Skövde tillfälle att yttra sig om det upprättade förslaget till Program 
för bostadsförsörjning. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ge Länsstyrelsen, aktörer med ansvar för regionalt 
tillväxtarbete i länet och andra regionala instanser tillfälle att yttra sig om det 
upprättade förslaget till Program för bostadsförsörjning.  

4. Samrådssvaren ska ha inkommit till kommunstyrelsen (Enheten för 
demokratistöd, info@mariestad.se) senast den 1 januari 2024.      

Bakgrund 

Varje kommun ska enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar, 
2000:1383, planera för bostadsförsörjningen inom kommunen. Enligt lagen ska 
riktlinjer för bostadsförsörjningen innehålla:  

• Kommunens mål för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet  

• Kommunens planerade insatser för att nå uppsatta mål  

• Hur kommunen har tagit hänsyn till nationella och regionala mål som är av 
betydelse för bostadsförsörjningen  

Som grund för uppgifterna ska det finnas en analys av den demografiska 
utvecklingen, marknadsförutsättningarna, och vilka bostadsbehov som inte 
tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden. 

I enlighet med kommunens Riktlinjer för styrdokument har benämningen på 
styrdokumentet getts program, trots lagstiftarens benämning riktlinje.  

Programmets inriktning är att vara ett underlag i arbetet med samhällsplanering och 
utveckling genom att ge kunskap och vara till hjälp vid avvägningar där flera olika 
perspektiv samlas till en helhet.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den miljömässiga dimensionen.  
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Bedömning ur social dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den sociala dimensionen. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Programmet bidrar med ställningstaganden för att utveckla bostadsbeståndet, att 
arbeta utifrån för att ta hänsyn till bland annat den ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-11 

Program för bostadsförsörjning 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt 

Planchef Adam Johansson 

Mark- och exploateringschef Ria Andersson 

Näringslivschef Peter Jonsson 

Samhällsbyggnadsstrateg Maria Gustavsson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 374                                                   Dnr 2023/00197 

Markanvisning Ledfyren 1 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att utse Asplunds bygg AB som vinnare i 
anbudstävling och ger mark- och exploateringsenheten i uppdrag att ta fram 
markansvisningsavtal för Ledfyren 1.  

Bakgrund 

Under 2020 togs en detaljplan fram för nordöstra delen av Sjölyckan, där byggrätter 
är framtagna för flerfamiljshus upp till åtta våningar. Under sommaren 2023 
genomförde mark & exploateringsenheten en anbudstävling för fastigheten Ledfyren 
1 där huvudkriteriet var högst markpris uttryckt i kronor per bruttototalarea.  

Utöver detta kriterium, ställde även Mariestads kommun krav på bland annat 
gestaltning, planens utnyttjandegrad, hållbarhet och den yttre miljö.  

Asplunds bygg AB var den anbudsgivare som, efter poängbedömning av kriterierna, 
ansågs lämnat det bästa anbudet.    

Bedömning ur miljömässig dimension 

I markanvisningen var hållbarhetsfrågan viktig och Mariestads kommun vill arbeta 
med en aktör som är certifierad inom dessa områden. Asplunds bygg AB vill uppföra 
byggnaden enligt miljöcertifiering vilket medför låg energianvändning, energieffektiva 
vitvaror och VSS, energieffektiv stomme och trä från hållbart skogsbruk.  

Bedömning ur social dimension 

I det vinnande anbudet redovisades olika ytor för odling, utegym, lekplats samt 
gemensamma platser för umgänge, allt för att skapa kvalitéer ur socialt perspektiv 
och även skapa en god miljö för boenden.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

I den aktuella markanvisningen så har bud på byggrätten tagits in och i det vinnande 
bidraget, som renderade högst markpris, låg budet på 650 kronor per bruttototalarea. 
Vid fastställande av den slutliga köpeskillingen kommer all bruttototalarea ovan mark 
enligt bygglov vara beräkningsgrundande. Lämnad prisnivå kommer att justeras enligt 
index från värdetidpunkt fram till tillträde eller vad som senare anges i 
markanvisningsavtal. 
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Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-03 

Presentation powerpoint 

Anbudsutvärdering  

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark- och exploateringsenheten  

Ekonomiavdelningen   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 375                                                   Dnr 2023/00213 

Markanvisningsavtal, del av Gamla staden 6:1 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att teckna markanvisningsavtal med Vänerborgen AB, för 
del av mark, inom den kommunalägda fastigheten Gamla staden 6:1 enligt bilaga 1.  

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 april 2023 (§ 95) att anvisa del av mark inom den 
kommunägda fastigheten Gamla staden 6:1, till Vänerborgen AB genom 
aktieöverlåtelse. 

I och med tecknande av markanvisningsavtalet har exploatören ensamrätt att under 
en begränsad tid, (två år enligt kommunstyrelsens beslut i april 2023) och under givna 
villkor förhandla med kommunen om överlåtelse av en del av Gamla staden 6:1 för 
bebyggande.  

Exploatören ska verka för att detaljplanens byggrätt nyttjas fullt ut med beaktande av 
byggnadstekniska förutsättningar, gestaltning och att en attraktiv boendemiljö skapas.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Exploatören undersöker möjligheten att använda sig av hållbara material och en 
konstruktion med trästomme, solpaneler på tak och sedum.   

Bedömning ur social dimension 

Exploatören undersöker olika upplåtelseformer och med möjlighet till lokaler för 
verksamhet så som vård eller äldreboende. Detta bidrar till att människor i olika 
åldrar och samhällsklasser bor inom samma område vilket ökar integrationen i 
Mariestad.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Området kommer utvecklas till ett nytt bostadsområde med ett attraktivt centralt 
läge. Tillskapandet av nya bostäder i området kommer bidra till flyttströmmar och 
nya medborgare i Mariestads kommun. Detta är ett viktigt led i att klara det nya 
behovet av bostäder som stadens nya etableringar kommer att kräva. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-12 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-10 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-10-25 

Sida 12 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Markanvisningsavtal 

Bilaga (markanvisningsområdet) 

Bilaga (aktieöverlåtelseavtalet)  

 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Teknisk chef, Johan Myhrman  

VA-chef, Jenny Bjerenius   

Mark- och exploateringsenheten  

Ekonomiavdelningen    
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 376                                                   Dnr 2023/00540 

Föravtal mellan Vänerborgen AB och Mariestads kommun om 
Städet 2 och Reningsverket 2 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att teckna föravtal med Vänerborgen AB, 
för bostadsexploatering inom exploatörens mark för fastigheterna Reningsverket 2 
och Städet 2 enligt bilaga 1. 

Bakgrund 

Vänerborgen AB (exploatören) har för avsikt för att ta fram ett förslag för 
bostadsbebyggelse med tillhörande mindre verksamheter inom fastigheterna Städet 2 
samt Reningsverket 2 i Mariestad.  

Förslagen för bebyggelse är en blandning av flerbostadshus och mindre 
verksamhetslokaler. Tillkommande bruttoyta är uppskattad till cirka 178 000 
kvadratmeter flerbostadshus respektive 1 000 kvadratmeter verksamhetslokaler. Den 
slutgiltiga utformningen och exploateringsgraden bestäms i detaljplanen. 

Exploatören kommer genom detta avtal ta ansvar för att driva igenom detaljplanen 
för exploateringsområdet. Detta arbete ska ske i samråd med kommunen för att 
säkerställa den kvalitét som erfordras. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Inga särskilda aspekter har identifierats utifrån denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Inga särskilda aspekter har identifierats utifrån denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Föravtalet säkerställer ramarna för åtagande och finansiering för genomförande av 
exploateringsområdet i det kommande exploateringsavtalet.   

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-10 

Markanvisningsavtal 

Bilaga 1 (exploateringsområdet) 
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Bilaga 2 (aktieöverlåtelseavtalet)  

 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Teknisk chef, Johan Myhrman  

VA-chef, Jenny Bjerenius   

Mark- och exploateringsenheten  

Ekonomiavdelningen   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 377                                                   Dnr 2023/00528 

Informationsärende Trafikutredning DS Smith 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen. 

Bakgrund 

Under våren 2023 så utfördes en trafikutredning för Förrådsgatan för att utreda på 
vilket sätt som DS Smiths expansion skulle påverka trafikflödet i området.  

Utredningen har kommit fram till att den bästa och mest hållbara lösningen är att DS 
Smith anlägger ett avkörningsfält inom egen fastighet. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning gjord.  

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning gjord.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning gjord.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-12 

Muntlig information på sammanträdet 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Mark- och exploateringschef, Ria Andersson   

Samhällsplanerare, Daniel Bäckström  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 378                                                   Dnr 2023/00520 

Nyttjanderättsavtal för återvinningsstationer 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna nyttjanderättsavtalet mellan Mariestads 
kommun och Avfall & Återvinning Skaraborg.  

2. Kommunstyrelsen ger mark & exploateringschefen i uppdrag att teckna avtal. 

Bakgrund 

Från den 1 januari 2024 är det ett kommunalt ansvar för insamling av 
förpackningsavfall från hushåll. Avfall & Återvinning Skaraborg (A&ÅS) övertar då 
de befintliga återvinningsstationerna från Förpackningsinsamlingen (FTI). Detta avtal 
upprättas för att möjliggöra fortsatt drift av återvinningsstationerna, fortsättningsvis 
kallade lättillgängliga insamlingsplatser (LIP).  

Nyttjanderätten gäller i fem år. Om inte avtalet sägs upp senast ett år före dess 
utgång, förlängs avtalet för en ny period på fem år med samma villkor för 
uppsägning och förlängning. 

För att underlätta för kommuninvånarnas sortering, ges Avfall & Återvinning 
Skaraborg rätt att ställa upp behållare för insamling av de vanligt förekommande 
materialslag som uppkommer hos hushållen. Avfall & Återvinning Skaraborg ges 
även rätt att utföra alla åtgärder som är nödvändiga för driften av stationerna. 

Ärendet har beretts i samråd mellan mark- och exploateringsenheten och tekniska 
förvaltningen.    

Bedömning ur miljömässig dimension 

Då återvinning av förpackningar är betydelsefullt för att klara de miljömål som 
kommunen ska uppnå, så ses detta som en viktig del i detta arbete.  

Bedömning ur social dimension 

Bedömning görs att nyttjanderättsavtalet inte har någon gör någon förändring utifrån 
den sociala dimensionen, mot hur det fungerar idag.   

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Mariestads kommun betalar ingen ersättning för att Avfall & Återvinning Skaraborg 
tar över drift och hantering av stationerna.  
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Snöröjning av stationerna ligger inom ramen för kommunens ansvar. Kommunen 
utför idag städning av stationerna som inte debiteras FTI. Denna kostnad kommer i 
och med detta avtal att upphöra då ansvaret för städningen övergår till Avfall & 
Återvinning Skaraborg.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-03 

Nyttjanderättsavtal 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark & Exploateringsenheten   

Teknisk chef, Johan Myhrman 

Controller, Rasmus Nilsson 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 379                                                   Dnr 2023/00529 

Återköp av Fastigheterna Runn 1 och 2 inom Sjölyckan 

  

Arbetsutskottets beslut 

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att köpa tillbaka fastigheterna Runn 1 
och Runn 2 inom Sjölyckan.  

2. Mark- och exploateringsenheten får i uppdrag att genomföra detta återköp samt 
underteckna köpekontrakt.    

3. Köpet ska finansieras via markreserven.   

Bakgrund 

Under 2021 sålde Mariestads kommun fastigheterna Runn 1 och Runn 2, vardera på 
900 kvadratmeter, till köparen Resource Friendly AB. Då det nu har gått två år utan 
byggnation har mark- och exploatering kontaktat kunden och bett om att få köpa 
tillbaka dessa två fastigheter för köpeskillingen som Resource Friendly AB betalade 
2021. Köparen ser positivt på detta då de inte kommit i gång med sin byggprocess 
ännu.  

Mark- och exploatering har intressenter på dessa tomter för byggnation av 
radhus/parhus under år 2024/2025. Prognosen är att kommunen ska sälja 
fastigheterna vidare under första kvartalet av år 2024. 

Köpet ska finansieras via markreserven. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ett återköp av fastigheterna Runn 1 och Runn 2 kommer medföra att byggnation 
kan komma att ske snabbare än med nuvarande ägare. Exploatering av fastigheterna 
minskar risken för till exempel dumpning av material eller att invasiva arter får fäste.   

Bedömning ur social dimension 

Inga särskilda aspekter har funnits utifrån denna dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Återköpet av fastigheterna Runn 1 och Runn 2 kommer möjliggöra utbyggnad av 
området. Detta i sin tur skapar flyttkedjor och tillförskaffar kommunen fler bostäder 
vilket är gynnsamt för kommunens ekonomi.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 
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Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-09 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark- och exploateringsenheten  

Ekonomiavdelningen   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 380                                                   Dnr 2023/00495 

Markanvisning del av Sund 4:6 Sjöporten 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kommunstyrelsen beslutar att tilldela markanvisning för del av Sund 4:6 till 
Sjöporten Holding AB. 

2. Kommunstyrelsen beslutar godkänna framtaget förslag till markanvisningsavtal 
och uppdrar åt mark- och exploateringschefen att förhandla fram ett 
marköverlåtelseavtal med exploatören. Priset ska följa kommunstyrelsens beslut 
från den 13 februari 2023 (§ 25), vilket innebär 235 kronor per kvadratmeter. 
Avtalet ska godkännas av kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Bakgrund 

Mariestads kommun skapar ett nytt verksamhetsområde i Sund mellan 
Marieforsleden och E20 i närheten av Sandbäcksmotet. Kommunstyrelsen beslutade 
i februari 2023 (§ 25) om prissättning för fastigheterna. 

Genom direktanvisning på fast pris kan utvecklingen av Sund smidigt styras för att 
balansera behovet mellan att möjliggöra flytt av verksamhet inom Mariestad med 
möjliga nyetableringar samt att samla likande verksamhet i kommunens nya 
verksamhetsområden.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 22 mars 2023 (§ 102) om att 
godkänna marköverlåtelseavtal med XR för en etablering inom området. I maj 2023 
togs även beslut om att godkänna överlåtelseavtalet med NA industrifastigheter i 
Skövde AB. Samhällsbyggnadsförvaltningen för fortsatta diskussioner med ett flertal 
andra intressenter som vill förvärva övriga fastigheter. Ett av dessa företag är 
Sjöporten Holding AB som vill etablera sig på en fastighet i Sunds norra del. Deras 
planerade verksamhet är förenlig med gällande detaljplan för området. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Mariestads kommun vill främja en miljö- och klimatmässigt hållbar stadsutveckling 
och strävar därför att ny bebyggelse genomförs och driftas på ett miljö- och 
klimateffektivt sätt.  

För Sund 4:6 är det viktigt att etableringarna strävar efter att bidra till en miljömässig 
elförsörjning och att dagvatten hanteras inom verksamhetsmarken eller genom 
avledning som inte belastar det kommunala avloppsystemet. 

Bedömning ur social dimension 

Mariestads kommun strävar efter en socialt hållbar stadsutveckling.  
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För Sund 4:6 är det viktigt att fastigheternas gestaltning mot E20 och 
Sandbäcksvägen ger ett ordnat intryck då etableringarna kommer att vara en del av 
Mariestads skyltfönster. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Vid försäljning eller upplåtelse av kommunägd mark ska kommunallagens regler om 
krav på god ekonomisk hushållning iakttas. Kommunen ska även iaktta EU:s 
statsstödsregler.   

För Sund 4:6 har kommunstyrelsen beslutat om en prissättning som följer dessa 
riktlinjer. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-28 

Mark- och exploateringsingenjörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-28 

Markanvisningsavtal Sjöporten 

Bilaga 1 karta över markanvisningsområde 

Bilaga 2 riktlinjer för markanvisning 

Bilaga 3 dimensionering av dagvatten för Sund 4:6 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Sjöporten Holding AB  

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Mark- och exploateringschef, Ria Andersson  

Mark- och exploateringsingenjör, Sara Johansson  

Näringslivschef, Peter Jonsson   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 381                                                   Dnr 2023/00530 

Marköverlåtelseavtal, Ensfyren 1 

  

Arbetsutskottets beslut  

1. Kommunstyrelsens arbetsutskott är eniga om att utifrån att planerad byggstart 
ligger i närtid medges ordförande att ta ett beslut om att ge mark & 
exploateringschefen i uppdrag att ta fram samt teckna avtal med Arkadia 
Bostäder AB, för marköverlåtelse avseende fastigheten Ensfyren 1 inom området 
Sjölyckan. 

2. Beslutet ska anmälas till kommunstyrelsens nästkommande sammanträde. 

Bakgrund 

Under 2020 togs en detaljplan fram för nordöstra delen av Sjölyckan, där byggrätter 
är framtagna för flerfamiljshus upp till åtta våningar.  

Fastigheten Ensfyren 1 markanvisades till Arkadia Bostad AB genom ett 
markanvisningsavtal den 23 april 2021. Efter detta signerad avtal så har exploatören 
tagit fram handlingar och sökt bygglov, vilket även vunnit laga kraft, på ovan nämnda 
fastighet. Mariestads kommun och exploatören har nu samsyn kring gestaltning, 
byggnadsvolym och pris för fastigheten vilket medger att kommunen kan gå vidare 
till att ta fram och teckna ett avtal om marköverlåtelse.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Exploatören jobbar enbart med hus byggda i trä från ett hållbart svenskt 
skogsjordbruk. De tilltänkta byggnaderna kommer bli miljöcertifierade enligt Svanen.   

Bedömning ur social dimension 

Denna exploatering är ett led i att skapa bostäder inför kommunens kommande 
industrietableringar vilket är viktigt för kommunen för att undvika boendeformer 
som inte är socialt hållbara.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Exploatören vill utveckla cirka 150 nya bostäder inom området Sjölyckan vilket 
kommer bidra till flyttströmmar och nya medborgare i kommunen. Detta är ett 
viktigt led i att klara det nya behovet av bostäder som stadens nya etableringar 
kommer kräva.   
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Behandling på sammanträdet 

Enligt kommundirektörens förslag till beslut ska ärendet hanteras i kommunstyrelsen. 
Med anledning av att byggstart är planerat till närtid, beslutar kommunstyrelsens 
arbetsutskott att medge ordförandebeslut i ärendet enligt förslag till beslut.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Samhällsplanerarens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-10 

Marköverlåtelseavtal 

Bilaga 1 (markanvisningsområdet) 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt  

Mark- och exploateringsenheten  

Ekonomiavdelningen   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 382                                                   Dnr 2023/00512 

Yttrande till energimarkandsinspektionen om Ellevios ansökan 
om nätkoncession, för nya 145 kV-ledningar mellan befintlig 
ledning L31 och planerat industriområde Korstorp i Mariestads 
kommun, Västra Götalands län 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att yttra sig i ärende 2023-103548 enligt 
följande:  

• Mariestads kommun tillstyrker Energimarknadsinspektionen om Ellevios 
ansökan att bygga och använda en kraftledning 145kV mellan ny station 
Korstorp och befintlig ledning L31.  

• Ansökan bedöms inte påverka några kommunala detaljplaner, 
områdesbestämmelser eller översiktsplaner. 

• Ledningarna passerar inte nära skolor, förskolor eller liknande verksamhet. 

• Ledningarna påverkar inga kända naturvärden.  

• Mariestads kommun lämnar inga synpunkter på föreslagna skyddsåtgärder. 

• Mariestads kommun har i övrigt inget att tillföra prövningen. 

Bakgrund 

Ellevio AB har ansökt hos Energimarknadsinspektionen om tillstånd att bygga och 
använda en kraftledning (nätkoncession för linje).  

Ansökan avser en luftledning mellan ny station Korstorp och befintlig ledning L31 i 
Mariestads kommun i Västra Götalands län. Den ska drivas med 132 kV (nominell 
spänning) och konstrueras för 145 kV (konstruktionsspänning). Det är 
Energimarknadsinspektionen som avgör om ledningen ska få tillstånd. 

Berörd kommun av ansökan är obligatorisk remissinstans enligt 18 § 
nätkoncessionsförordningen (2021:808).  

För att Energimarknadsinspektionen ska kunna fatta beslut i ärendet krävs yttrande 
från Mariestads kommun. 

Ärendet är beretts av Strategi- och hållbarhet i samråd med planenheten samt 
miljöenheten.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Elförstärkning har begränsad påverkan genom i anspråkstagande av skogsmark. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning gjord ur social dimension.  

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Elförstärkning har stor påverkan på den ekonomiska hållbarheten och är avgörande 
för att säkerställa arbetstillfällen och skatteunderlag.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Samhällsbyggnadsstrategens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-11 

Begäran om yttrande till Mariestads kommun  

Ansökan om nätkoncession för linje enligt ellagen 

Komplettering av ansökan 

Koncessionskarta-2023-103548 

Bilaga Natur-och kulturmiljöintressen 2023 

Bilaga Naturvärdesinventering – Timmersdala (L31)  

Bilaga Samrådsredogörelse L31 

Bilaga Resultat av arkeologisk utredning inom fastighet Erikstorp  

Bilaga Naturvärdesinventering inför ledningsdragning L31 

Beslut om nya 145 kv-ledningar vid korstorp i Mariestad 

Liten miljökonsekvensbeskrivning, maskad 

 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

diariet@ei.se, senast 7 november, ange äreendenummer 2023-103548  

Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 

Planchef, Adam Johansson 

Miljöutredare, Håkan Magnusson 

Samhällsbyggnadsstrateg, Johannes Hukkanen  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 383                                                   Dnr 2023/00505 

Yttrande över Handlingsprogram enligt lag om skydd mot 
olyckor för Räddningstjänsten Skaraborg och tillhörande 
medlemskommuner 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna följande synpunkter på upprättat 
förslag till Handlingsprogram enligt lag om skydd mot olyckor för Räddningstjänsten 
Skaraborg och tillhörande medlemskommuner: 

 

Sidan 14, rubrik 3.4 Mariestad, sista stycket.  

Mariestads kommun har fem gemensamma nämnder med Töreboda och Gullspångs 
kommuner. Dessa är tekniska nämnden, miljö- och byggnadsnämnden, IT-nämnden, 
lönenämnden samt avtalsnämnden. (Även Töreboda och Gullspång har dessa fem nämnder.) 

 

Sidan 14, rubrik 3.4 Mariestad, sista stycket, sista meningen. 

Stryk sista meningen: Ansvaret för att förebygga trafikolyckor, drunkningsolyckor 
och kommunens systematiska brandskyddsarbete åligger via delegation den 
gemensamma tekniska nämnden.  

Ersätt med följande meningar: Ansvaret för det förebyggande trafiksäkerhetsarbetet 
samt ansvaret för att förebygga drunkningsolyckor vid kommunala badplatser åligger 
tekniska förvaltningen. Ansvaret för det systematiska brandskyddsarbetet inom 
kommunens verksamheter åligger respektive verksamhetsansvarig chef i samverkan 
med fastighetsägaren, i många fall tekniska förvaltningens fastighetsavdelning. 

 

Sidan 29, rubrik 4.2.4 Mariestads kommun, första stycket. 

Texten behöver förtydligas avseende brand i byggnader. Stycket inleds med att; I 
Mariestad sker något fler bränder i byggnad, sett per 1 000 invånare och år…..  

I samma stycke framgår senare att; I Mariestad sker en mindre andel bränder i 
byggnader…… 

 

Sidan 35, rubrik 4.4.3.1 Trafikolycka personbil, första stycket. 

I första meningen relateras till olyckor med tunga fordon. Detta är sannolikt en 
felskrivning då texten i övrigt avser personbilar. 
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Sidan 82, rubrik 6.4 

Stryk följande målsättningar: 

- Utse en funktion med samordningsansvar för kommunens skydd mot olyckor. 
Det finns en person utsedd med detta ansvar. 

- Analysera extrema väderhändelser som kan leda till räddningsinsats.  
Detta innefattas i klimatanpassningsplanen. I övrigt har kommunen inte 
kompetens/förmåga att uppfylla denna målsättning. 

- Fortlöpande arbeta med att identifiera och analysera risker kopplade till de 
nyetableringar som planeras i Mariestads kommun. 
Detta kräver inget separat mål då detta hanteras i ordinarie arbete i enlighet med 
etablerade arbetsprocesser. 

 

Sidan 117, rubrik 9.4 

Behåll första stycket på sidan 116. Stryk övriga tre styckena överst på sidan 117 då 
detta enbart är upprepningar av vad som framgår i första stycket på sidan 116. 

 

I övrigt har Mariestads kommun inga synpunkter på det upprättade förslaget till 
handlingsprogram. 

Bakgrund 

Räddningstjänsten Skaraborg har upprättad förslag till Handlingsprogram enligt lag 
om skydd mot olyckor för Räddningstjänsten Skaraborg och tillhörande 
medlemskommuner. Medlemskommunerna, myndigheter och berörda 
organisationer, har beretts möjlighet att inkomma med synpunkter på den reviderade 
versionen av handlingsprogram 2024.  

Räddningstjänsten Skaraborg har utökats med fler medlemskommuner från och med 
1 januari 2023, vilket är den huvudsakliga orsaken till att handlingsprogrammet 
revideras. 

Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) anger att en kommun ska ha ett 
handlingsprogram för förebyggande verksamhet och för räddningstjänst. Förbundets 
medlemskommuner har överfört delar av ansvaret enligt lag om skydd mot olyckor 
till förbundet och behållit delar i respektive kommun. Det upprättade 
handlingsprogrammet belyser därför såväl förbundet ansvarar som de delar som 
respektive medlemskommun ansvarar för.  

Syftet med handlingsprogrammet är att fungera som ett styrdokument för 
räddningstjänsten och medlemskommunerna i arbetet med skydd mot olyckor. Syftet 
är även att informera allmänheten och utgöra tillsynsunderlag för andra myndigheter. 
Handlingsprogrammet innefattar långsiktiga och övergripande mål för arbetet, anger 
hur den förebyggande verksamheten är ordnad och planerad samt vilken förmåga 
förbundet har för att genomföra räddningsinsatser.  
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Respektive del i handlingsprogrammet kommer att fastställas under hösten 2023, 
efter genomfört samråd, av Direktionen för Räddningstjänsten Skaraborg och berörd 
medlemskommun. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Syftet med dokumentet är bland annat att förebygga olyckor som kan leda till 
negativa miljömässiga konsekvenser. 

Bedömning ur social dimension 

Den sociala dimensionen innefattar ett jämställt och jämlikt samhälle där människor 
lever ett gott liv med god hälsa och välbefinnande. Den innefattar även hur samhället 
är organiserat och samspelet mellan myndigheter och kommuninvånare. 
Kommunens verksamhet ska vara rättssäker, demokratisk och skapa förutsättningar 
för medborgarnas delaktighet.  

Syftet med dokumentet är bland annat att förebygga olyckor som kan leda till 
negativa konsekvenser för människors liv, hälsa och välbefinnande. 

Handlingsprogrammet bidrar till en rättssäkerhet, tydlig och transparent verksamhet 
som tydliggör ansvarsfördelningen mellan de olika myndigheterna. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ärendet har ingen direkt påverkan på invånarnas eller kommunens ekonomiska 
förhållande. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-27 

Administrative chefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-27 

Missiv, Samråd gällande Handlingsprogram enligt lag om skydd mot olyckor för 
Räddningstjänsten Skaraborg och tillhörande medlemskommuner. 

Handlingsprogram för förebyggande verksamhet och räddningstjänst inom 
Räddningstjänsten Skaraborg. 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Räddningstjänsten Skaraborg, raddningstjansten@rtjskaraborg.se, ange dnr. 2023–001893 
(senast 5/11) 

Samhällsbyggnadschef Niklas Brandt  

Administrativ chef Ola Blomberg   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 384                                                   Dnr 2023/00517 

Remissvar på förslag till nya kriterier för Gröna lån, 
Kommuninvest 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har inget att erinra över förslaget till nya kriterier 
för Gröna lån. 

Bakgrund 

Remissen har skickats till Kommuninvests kunder (de direkta låntagarna) och 
medlemmar (kommuner och regioner) samt till organisationer som bedömts vara 
särskilt relevanta i sammanhanget. I remissen finns förslag till nya kriterier för Gröna 
lån. 

Kommuninvest avser genomföra en uppdatering av sitt ramverk för gröna 
obligationer (Ramverket). Kriterier för Gröna lån, vilka förmedlas till kommunala 
aktörer för att finansiera miljö- och klimatinriktade investeringsprojekt, utgör en 
bärande del av Ramverket. 

Kommuninvest önskar svar på remissen senast den 10 november 2023. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

En fortsatt utveckling av gröna finansieringskriterier som lämpar sig för användning 
av gröna lån i svensk kommunal och regional verksamhet. Detta för att främja 
omställningen till ett hållbart samhälle. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension.  

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-13 

Tf ekonomichefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-12 

Missiv Remiss med förslag till nya kriterier för Gröna lån, Kommuninvest 2023-10-
02 

Remissdokument, Förslag till nya kriterier för Gröna lån, Kommuninvest oktober 
2023. 
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Beslutet ska skickas till: 

Kommuninvest (senast 10 november) 

Tf ekonomichef Hans Nyström   
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 385                                                   Dnr 2023/00312 

Motion om skyddad yrkestitel för undersköterskor 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

  
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 
Motiveringen till beslutet är att vid nyanställningar som undersköterska inom 
Mariestads kommun kommer kravet att vara ett utfärdat bevis för skyddad yrkestitel. 
Det är den enskilde som ansöker om att få beviset och som betalar avgiften. 
Arbetsgivaren har ingen skyldighet att ta den kostnaden.  

Reservation 

Ledamöterna från Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Janne Janssons (S) yrkande. 

Bakgrund 

Ola Bertilsson (S) föreslår i en motion, att kommunen ska stimulera de anställda 
undersköterskorna att ansöka om skyddad yrkestitel och bidrar med kostnaden för 
detta. 

Kommunfullmäktige har i beslut den 29 maj 2023 (§ 119) överlämnat motionen till 
äldre- och omsorgsnämnden för beredning.  

Äldre- och omsorgsnämnden beslutade den 12 september 2023 (§ 95), att föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 
Sedan 1 juli 2023 är undersköterska en skyddad yrkestitel. Det innebär att man 
behöver ett bevis från Socialstyrelsen för att få använda titeln undersköterska inom 
vård och omsorg. Den som har en tillsvidareanställning som undersköterska när de 
nya reglerna började gälla den 1 juli 2023, får fortsätta att använda titeln till och med 
den 30 juni 2033 utan bevis. Därmed har personerna 10 år på sig att ansöka om bevis 
för skyddad yrkestitel undersköterska. Om undersköterskan under den här tiden 
söker en annan tjänst utanför kommunen finns ett behov av bevis för att få en ny 
anställning hos annan arbetsgivare. Bevisets kostnad för skyddad yrkestitel 
undersköterska, enligt regeringens beslut, har den lägsta kostnaden på 320 kronor.  

Vid nyanställningar som undersköterska inom Mariestads kommun kommer kravet 
att vara ett utfärdat bevis för skyddad yrkestitel. Det är den enskilde som ansöker om 
att få beviset och som betalar avgiften. Arbetsgivaren har ingen skyldighet att ta den 
kostnaden.  
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Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen påverkan bedöms ske ur ekonomisk dimension. 

Behandling på sammanträdet 

Janne Jansson (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Henrik Andersson (M) tillstyrker förslag till beslut. 

 

Ordförande Johan Abrahamsson (M) ställer förslagen under proposition och finner 
att arbetsutskottet beslutar i enlighet med förslag till beslut. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Protokollsutdrag från ÄON § 95/23 

Protokollsutdrag KF § 119/23 

Motion om skyddad yrkestitel för undersköterskor 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Äldre- och omsorgschef Annelie Åberg 

Nämndsekreterare för äldre- och omsorgsnämnden 

Motionären  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 386                                                   Dnr 2023/00232 

Motion om strategi för kompetensförsörjning inom skola och 
förskola  

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Motiveringen är att det är brist på behöriga och legitimerade förskollärare och därför 
få sökande till tjänster inom utbildningsförvaltningen. De som uppfyller 
behörighetskraven anställs redan på tillsvidaretjänster. Under 2023 har även 
ansökningsförfarandet vid annonsering av förskollärare setts över så att det numera 
krävs av den sökande att ange sin behörighet eller om man är under utbildning, tidigt 
i ansökan vilket gör det lättare att se ett urval av sökande. 

Bakgrund 

Anders Karlsson (C) föreslog våren 2023 i en motion att Mariestads kommun ska ta 
fram en strategi för kompetensförsörjning inom skola och förskola genom 
överanställning av utbildad personal genom fortlöpande tillsvidareanställning vid 
vikariat över en månad. Motionären föreslår följande: 

• Att frågan om tillsvidareanställning av utbildad personal på vikariat över en 
månad utreds inom skolförvaltningen  

• Att metoden testas i första hand inom förskolan  

• Att om så anses lämpligt även grundskola och gymnasium ingår från start 

Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2023 (§ 102) att överlämna motionen till 
utbildningsnämnden för beredning. Utbildningsnämnden hanterade motionen vid 
sammanträdet den 19 september 2023 (§ 153). Utbildningsnämnden beslutade att 
föreslå kommunfullmäktige att motionen ska anses vara besvarad. 

Ur utbildningsförvaltningens beredning framgår bland annat följande: 

Det är brist på behöriga och legitimerade förskollärare och därför få sökande till 
tjänster inom utbildningsförvaltningen. De som uppfyller behörighetskraven anställs 
redan på tillsvidaretjänster. Under 2023 har även ansökningsförfarandet vid 
annonsering av förskollärare setts över så att det numera krävs av den sökande att 
ange sin behörighet eller om man är under utbildning, tidigt i ansökan vilket gör det 
lättare att se ett urval av sökande. 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 
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Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-29 

UN § 153/23 

Utbildningschefens tjänsteskrivelse, daterad 2023-07-26 

KF § 102/23 

Motionen 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

Utbildningschef Maria Appelgren 

Utbildningsnämnden 

Motionären  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 387                                                   Dnr 2023/00465 

Remissförfrågan Regional biblioteksplan Västra Götaland 2024-
2027 

  

Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att yttra sig över regional biblioteksplan Västra Götaland 
och 2024–2027 i enlighet med upprättat förslag. 

Bakgrund 

Kulturnämnden i Västra Götalandsregionen har upprättat förslag till biblioteksplan 
Västra Götaland 2024–2027.  Mariestads kommun har beretts möjlighet att yttra sig 
över förslaget. Biblioteksplanen för Västra Götaland har remitterats till regionens 
samtliga kommuner.  

Ärendet har beretts av bibliotekschefen som i sitt yttrande bland annat beskriver att 
den regionala biblioteksplanen är en fördjupande handlingsplan för 
biblioteksområdet utifrån Västra Götalands kulturstrategi och kulturplan 2024-2027. 
Den regionala biblioteksplanen anger främst riktning för den regionala 
biblioteksverksamheten inom Förvaltningen för kulturutveckling och utgår ifrån 
kulturstrategins kulturpolitiska utvecklingsområden. 

Planen beskriver väl variationen av biblioteksverksamheter som finns i länet och 
visar på den stora bredd och betydelse biblioteken har som arena för läsfrämjande 
och mötesplats.  

Som fördjupande handlingsplan är den otydlig och svag i beskrivningar av hur 
regionen tänker ta sig an de olika prioriteringsområdena. Förtydligande behövs 
framförallt i styckena som handlar om hur regionen tänker kring samverkan, eller hur 
kommunerna ska involveras i den regionala biblioteksverksamheten under 
planperioden.  

Den regionala biblioteksverksamheten riktar sin verksamhet mot sex strategiska 
utvecklingsområden under planperioden. Förutom kulturstrategins fem områden -
vidgat deltagande, konstnärligt skapande, samverkan och synergi, digitalisering och 
internationalisering är läsfrämjande ett utvecklingsområde särskilt riktat för 
biblioteksverksamheten.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Förslaget innebär ingen miljömässig påverkan. 

Bedömning ur social dimension 

Förslaget innebär ingen social påverkan.  
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Förslaget innebär ingen ekonomisk påverkan. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-16 

Bibliotekschefens tjänsteskrivelse 2023-10-03 

Bilaga: Förslag till yttrande över biblioteksplan Västra Götaland 2024–2027 

 

 

Beslutet ska skickas till: 

kultur@vgregion.se ange ”Remissvar [namn på nämnd/styrelse/organisation] Regional 
biblioteksplan Västra Götaland 2024-2027”. Ange även diarienummer KUN 2023-00595.   

Bibliotekschefen, Linda Svensson  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 388                                                   Dnr 2023/00498 

Förordnande som borgerlig vigselförrättare Linda Svensson 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att Länsstyrelsen förordnar Linda Svensson 
till borgerlig vigselförrättare i Mariestads kommun.            

Bakgrund 

Linda Svensson har inkommit med en ansökan om att få bli förordnad borglig 
vigselförrättare i Mariestads kommun. Linda Svensson bor i Mariestad och arbetar 
som kulturchef inom Mariestads kommun. Linda Svensson har en god kännedom 
om vad uppdraget som vigselförrättare innebär.  

Det är Länsstyrelsen som enligt 4 kap 3 § äktenskapsbalken (1978:230) förordnar 
borgerliga vigselförrättare. En person som önskar bli borgerlig vigselförrättare kan 
själv ansökan om att bli förordnad för uppdraget. Ansökan ska primärt ställas till 
Länsstyrelsen. Innan Länsstyrelsen fattar sitt beslut bereds alltid kommunen tillfälle 
att yttra sig över inkommen ansökan. Kommunen har även möjlighet att lämna egna 
förslag på vigselförrättare som Länsstyrelsen sedan fattar beslut om.  

För att erhålla en snabbare beslutsprocess har Länsstyrelsen meddelat att en ansökan 
från den enskilde också kan skickas direkt till kommunen som då har möjlighet att 
yttra sig över ansökan och därefter skicka in ansökan med tillhörande yttrande till 
Länsstyrelsen.   

I Mariestads kommun finns idag tre personer som utför borgerliga vigslar. Ett 
förordnande som borgerlig vigselförrättare gäller under aktuell mandatperiod.    

Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur miljömässig dimension. 

Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur social dimension. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts ur ekonomisk dimension. 

Underlag för beslut 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, daterad 2023-10-12 

Ansökan om förordnande som borgerlig vigselförrättare 
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Beslutet ska skickas till: 

Länsstyrelsen 

Linda Svensson 

Enheten för demokratistöd  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 389                                                    

Uppdrag till kommundirektören 

  

Inga uppdrag lämnas vid dagens sammanträde. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 390                                                   Dnr 2023/00029 

Information 

  

Ingen information lämnas under dagens sammanträde. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 391                                                   Dnr 2023/00050 

Handlingar att anmäla 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner handlingarna anmälda. 

Bakgrund 

Handlingar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Skrivelse till Skaraborgs kommuner 
MUF Skaraborg om att hissa Israels flagga för att visa stöd för det israeliska 
folket. 

2. Öppet brev till beslutande politiker i Mariestad 
Ordförande i Mariestads Friluftsklubb (MFK) om Snapenskogens betydelse för 
framtiden.  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 392                                                   Dnr 2023/00049 

Inbjudningar 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott finner inbjudningarna anmälda. 

Bakgrund 

Inbjudningar som inkommit till kommunstyrelsens arbetsutskott redovisas till 
sammanträdet. 

Underlag för beslut 

1. Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen Västra Götaland 
Konferens: framtid Västra Götaland – grön omställning 

2. Dacapo Mariestad 
Seminarium 23-24 november – Den industriella ”omställningen” och det urbana 
mellanrummet 

3. Besöksförfrågan via thailändska ambassaden, 23 november 2023.   
Besöksförfrågan om att komma till Mariestad. Deltagarlista som bilaga. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ksau § 393                                                   Dnr 2023/00028 

Rapporter 

  

Arbetsutskottets beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner rapporten. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott fattade den 11 oktober 2023 (§ 355) beslut om att 
firmatecknare får i uppdrag att teckna avtal med utvald intressent.  

 

Rapport lämnas om att avtal har tecknats med ny hyresgäst i Jubileumsteatern. 
Avtalet är skrivet på fem år. Planerad start för verksamheten är 1 maj 2024.  
(Dnr 2023/237). 

 

 

 


